
ACTA COMISSIÓ MIXTA

Data: 21 de gener de 2024

Lloc: Reunió Virtual

Hora: de 10.30 a 11.30  hores

Assistència :

Francisco Vargas, Regidor de Participació Ciutadana

Sònia Cazo del Servei de Participació Ciutadana

Daniel Martín, Cap d’Organització

Iñaki Vázquez i Begoña Simón o de la Consultora La Fragua Projects

Míriam Chacón Regidora del districte de Sant Joan Baptista Ajuntament de Sant Adrià

Andrés Pozo Regidor dels districtes del Besòs i de La Mina Ajuntament de Sant Adrià

Presentació del procés dels pressupostos participatius i constitució de la Comissió
Mixta.
Presentació del procés dels pressupostos participatius per part del Regidor de participació
ciutadana i la tècnica, que ha comptat amb el suport de la Diputació de Barcelona. 

Dotació pressupostària: El projecte compta amb una dotació de 100.000 €, distribuïts   
de la següent manera:

• 50.000 € per inversions: Propostes de fins a 25.000 € cadascuna (IVA inclòs).

• 50.000  €  per  serveis,  programes  o  activitats:  Propostes  de  fins  a  25.000  €
cadascuna (IVA inclòs).

Es  fa  d’aquesta  manera  seguint  les  indicacions  de  la  Diputació  de  Barcelona,  per  a
afavorir que es presentin més propostes.

Es comenta que també s’afavoreix el procés de contractació perquè al ser propostes de
fins a 25.000€ es podrien implementar amb contractes menors.  

S’explica la constitució de la Comissió Mixta, formada per polítics i tècnics de l’ajuntament.

Un  altre  òrgan,  és  la  Comissió  de  Seguiment  formada  pel  regidor  i  la  tècnica  de
Participació Ciutadana i per les associacions de veïns i les entitats  que formen la Taula
del Teixit Associatiu.

El procés consta de 6 fases, amb una 7a. d’execució:
Fase 1. Informació i organització
Fase 2. Presentació de propostes
Fase 3. Filtratge de propostes
Fase 4. Publicació de les propostes
Fase 5. Priorització



Fase 6. Retorn i avaluació
Es presenta a la consultora La Fragua Projects,  que serà l’encarregada de dinamitzar
els tallers amb les entitats i també orientarà i acompanyarà a les entitats i a l’ajuntament
en tot el procés. 

La funció de la comissió mixta es rebre i filtrar les propostes segons si compleixen els
criteris de les bases. 

Es puntualitza que es publicaran també les propostes no acceptades i el motiu, ja que es
vol que tot el procés sigui molt riguros i transparent.

Es  continua  explicant  que  les  propostes  que  siguin  acceptades  es  faran  arribar  als
tècnics dels departaments que correspongui, per a que facin una valoració i una proposta
més tècnica, per a que sigui viable.  Un cop siguin valorades com a viables tècnica i
econòmicament es posaran en coneixement de la ciutadania. 

Aquesta  comissió  mixta  es  reunirà  després  de  la  presentació  de  propostes,
aproximadament a mitjans de març, 19 o 20, per a fer el triatge de les propostes que
hagin passat tots els filtres, convocant als tècnics de cada àrea que hagin rebut una
proposta. 

El  regidor  destaca  el  mes  de  febrer  com  un  temps  important,  ja  que  es  quan  es
presenten les propostes i que des de les regidories de barri s’hauria d’estar atents per tal
de promoure el procés. Malgrat el suport de la consultora, els regidors poden donar molt
impuls a les entitats per a presentar les seves propostes. També dona molta importància
al paper de les associacions de veïns i de les entitats, ja que mouen molta gent. Incideix
en la necessitat  de fer difusió i  que des de el  departament de comunicació ja s’està
realitzant una campanya. Recalca la importància de fer seguir el calendari i també que es
parlarà d’aquest tema a la reunió que tenen amb les associacions de veïns. 

Durant  el  febrer  es recolliran les propostes de les entitats.  La ciutadania les han de
presentar a traves de les associacions de veïns, per garantir una visió directa de les
necessitats del territori i per unificar propostes semblants, segons les seves demandes.
Això també facilitarà que les associacions de veïns s’obrin al barri i que els veïns vegin la
seva utilitat.

Es resumeix que es la primera experiència en processos participatius i que esperen que
la valoració sigui bona, tot i que hi haurà un aprenentatge durant procés. 

El Regidor Andres Pozo puntualitza que les associacions de veïns tenen molts dubtes
sobre com i  que presentar  i  que se’ls  ha  de focalitzar  en  això.  La Regidora Míriam
Chacón coincideix amb aquesta pregunta.

• S’ha  parlat  amb  totes  les  associacions  veïnals  i  tenen  els  contactes  de  la
consultora, que farà el paper d’assessoria i acompanyament  en la presentació de
propostes.  

• Es recorda que hi una sessió dirigida a les entitats el 28 de gener per a explicar tot
el procés de nou i també dos tallers el 11 i 13 de febrer, una al marge dret i un altre
al marge esquerre per tal de resoldre dubtes concrets.



El  regidor  Francisco  Vargas  comenta  que  s’ha  obert  el  procés  amb  una  informació
general i que s’ampliarà a mida que avancin les fases per facilitar la participació. 

La  consultora,  durant  el  mes de febrer,  atendrà  tots  els  dubtes  i  farà  un seguiment
exhaustiu de les propostes que arribin. 

Es posa a disposició un correu electrònic i  una atenció telefònica en horari de matí i
tarda,  per  facilitar  la  comunicació.  També un  canal  Whatsapp.  Es  té  en  compte  les
necessitats de les associacions, que moltes tenen disponibilitat a les tardes. 

Servei de Participació Ciutadana
Sant Adrià de Besòs
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